
Tagasihoidlik, valgest sili
kaadist maia punase etemiit- 
katusega. Ümbrus korralikult 
riisutud, muld kevadist muru 
ootamas. Mänguväljakul uh
keldavale majale annab maa
ler veel viimaste pintslitõm
metega vajaliku näo. Maja 
puhkab avamisootuses.

Umbes selline pilt avanes 
möödakäijale 1. septembril 
Kurtnas, kus avati lasteaed- 
algkool. Avamiseelses saginas 
sai ma j andi juht Aksel Türp 
mahti vastata ka mõnele kü
simusele.

«Oma kooli ehitamise mõte 
tekkis juba 1976. aastal, kohe 
pärast vana kooli sulgemist. 
1984. a. tellisime projekti, 
mullu alustas EKE EMV töid. 
See on täielikult Kurtna oma 
maja. sovhoos oli nii tellija 
kui finantseerija. Kokku läks 
see ehitus maksma 580 000 
rubla. Muidugi ei läinud kõik 
libedalt. Raskusi oli nii ehi- 
tusvõimsuste kui finantsidega. 
Iga asi kippus venima. Tänu

Ehitus-Montaaživalitsusele 
oleme siiski hädadest üle saa
nud. Tänasel avamisel on mul 
põhjust rõõmustada mitte ai
nult sovhoosi direktorina, vaid 
ka vanaisana — lapselaps 
läheb uue kooli esimesse klas
si!»

EKE EMV juhataja Villu 
Aabne: «Kurtna lasteaed-alg- 
kooli puhul on tegu kordus- 
projektiga. Paar sellist maja 
on meie vabariigis veel. Nagu 
ikka, oleks ehitajatel veel 
paar päeva vaja, et maja 
täiesti korda seada, mis ehita
jad me muidu oleksime. Las
tele tahaksin aga soovida, et 
nad hoiaksid seda maja. Nen
de oma maja. Kui nad seda 
teevad, siis peab see ilus ma
ja kaua vastu.»

Lasteaia poolel tutvustasid 
maja kasvataja Tamara Ka
semets ja Maret Kongi ja. Nen
de arvates võis ainsa puudu
sena nimetada seda. et ruumid 
on liiga hämarad. Muuga olid 
nemadki rahul.

Ning siis algas hetk. Kuidas 
teisiti nimetada seda ilusate 
ia ülepaisutamata sõnadega 
täidetud avatseremooniat, mil
le juhatas sisse Aksel Türp. 
Tema järel kõnelesid partei ja 
võimu esindajad Aide Vare 
ning Ülo Aljand. Mare Oja
salu rajooni hariduskoondisest 
kinkis koolile Kurtna algkooli 
kroonikaraamatu. 1976. aas
tal katkenud ajalugu saab 
taas jätkuda. Hariduskoondis 
jagas oma tänukirju parima
tele ehitajatele ja lapsevane
matele, kes kooli korrastami
sel enim kaasa aitasid. Veel 
esinesid Saku vallavanem Ülle 
Lammertson ja Saku kesk
kooli direktor Tarmo Pajus. 
Endise Kurtna algkooli direk
tori Helgi Ansipi sõnavõtu 
lõppedes tõid kunagisele koo
lijuhile lilli tema õpilased. 
Veel praegugi mäletas Helgi 
Ansip neid nimepidi. Villu 
Aabne andis sümboolse võtme 
üle mitte kooli direktorile 
Jaan Kuusingule, vaid Aksel 
Turbile. Seda selleks, et ma
jand koolile kohe selga ei pöö
raks. Aksel Türp aga hajutas 
sellised kahtlused ja andis 
võtme majaperemehe kätte 
hoiule.

Pärast lindi läbilõikamist 
juhatati kooliminevad junt
sud koos isside-emmedega

Jaan Kuusing esimese klassi 
sööklasse, kus kooli direktor 
õpilastele aabitsad kätte ja
gas. Lasteaia juhataja Terje 
Piirsalu viis oma «alluvad» 
lasteaia uksest nende valdu
sesse, kus koos vanematega 
kohe üks mehine ringmäng 
tantsitud sai.

Töödejuhataja Rein Kivi 
mehed jätkavad tööd laulu- 
ja spordiväljaku lõpetami
seks. 160-le lapsele mõeldud 
lasteaed-algkool on esialgu 
täidetud vaid ühe kolmandiku 
osas, nii et ruumi veel on. Se
da mitmeski mõttes. Kohalol
nute sõnul võib olemasoleva 
maja kõrvale veel suuremagi 
ehitada, kui vaja peaks mi
nema. JÜRI KRIISEMANN


